
 
 

 Číslo materiálu : 4 /01 
Komise: Školská                                                                RM   21. 4. 2021 
Datum :   29. 3. 2021 – 18:30 hod. online 
Přítomni: 
 
 
 
Omluveni: 
Hosté:               

Mgr. Dana Vepřková, Ing. Josef Treml, Mgr. Yvetta Jeřábková, Kamila Drtilová, 
Mgr. Jana Červená, Mgr. Patricie Koubská, Petr Spálený, PaedDr. Jana Nedvědová, 
PhDr. Nina Bilincová, Ing. Aneta Kubínová, Kateřina Špalková, PhDr. Stanislava 
Lisková, Mgr. Růžena Votrubová, Bc. Karel Polívka  
Ing. Martin Procházka 

Člen RM: Mgr. Vít Šnajdr 
Příští jednání: 17. 5. 2021 16.30 hodin Rytířský sál  
 
1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         
Rada města Kutná Hora  
      b e r e  n a  v ě d o m í   

 
      zápis školské komise ze dne 29. 3. 2021 

 
 

      
 
2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
Program: 

1) Diskuse nad článkem „Už nechci mlčet“, jehož autorkou je A. Melechová. Článek lze najít na:  
https://1url.cz/AzmY3 

2) Spolupráce Eduzměny a škol  
3) Zápisy do MŠ a ZŠ 
4) Příprava rekonstrukce MŠ Trebišovská 

1) 
Jednání školské komise zahájila a její členy přivítala předsedkyně D. Vepřková. V úvodu zmínila 
rozhovor s paní Andreou Melechovou Ruthovou, která je pověřena řízením Základní školy Kutná Hora, 
Kamenná stezka. Přítomné vyzvala k vyjádření názorů k popsané situaci této školy.  
J. Červená uvedla, že hovořila s A. Melechovou Ruthovou. Dále sdělila, že dětí s podpůrnými 
opatřeními je velký počet (40) z celkového počtu 180 žáků školy. Do jejího spádového obvodu patří 
ubytovna v Trebišovské ulici a adresa Havlíčkovo náměstí 552.  
Místostarosta V. Šnajdr připomněl, že spádové obvody jsou stanoveny pro školy, rodiče mají právo školu 
si vybrat, dále jsou podstatné také sourozenecké vazby ve školách. Uvedl, že snaha o rozdělení adresy 
Havlíčkovo náměstí (podle abecedy) není úplně vhodná. Problém projednává s Eduzměnou – spádové 
obvody nejsou nejdůležitější. Problém musí řešit ředitelky škol společně a spolu s veřejností. Znovu 
bude projednáno na setkání ředitelů, s problémem se seznámí vedení města a skupina členů 
zastupitelstva města.  
Předsedkyně školské komise D. Vepřková navrhovala ihned vytvořit pracovní skupinu z členů školské 
komise. Uvedla závažnost problému, na Facebooku sleduje diskuse a pohledy rodičů na KH školy.  
Y. Jeřábková řekla, že situaci školy popsala paní ředitelka. Je informována, že na poradě ředitelů byla 
přislíbena změna řešení adresy ve spádovém obvodu (Havlíčkovo náměstí 552), uvědomuje si konečné 
slovo rodičů. Dle jejího názoru škola dětem nemůže poskytnout přirozené prostředí právě z důvodu 
velkého počtu dětí se speciálními vzdělávacími potřebami.  
J. Červená uvedla, že do ZŠ Kamenná stezka chodí zřejmě děti těch rodičů, kteří ji sami navštěvovali, 

https://1url.cz/AzmY3


jsou na ni „zvyklí“. Dále také, že se rodiče v médiích dočetli, že ZŠ výrazně propaguje program Začít 
spolu a také je prezentována práce s dětmi se speciálními vzdělávacími potřebami. Proto někteří rodiče 
tuto ZŠ volí cíleně. 
D. Vepřková se dotazovala na to, jak se pracovní skupina školské komise sejde s ředitelkami základních 
škol. V. Šnajdr uvedl, že se jedná o stav, kdy ZŠ v r. 2011 po projednání s Eduinem měla zkusit problém 
školy (tj. mnoho žáků se speciálními vzdělávacími potřebami) využít jako přednost (program Začít 
spolu).  
Y. Jeřábková doplnila, že to, co ve škole dělají dobře, veřejnost skutečně vnímá „dělají to dobře a starají 
se“.  
K. Špalková nevidí problém ve spádových obvodech. Veřejné mínění se bude měnit složitě, problém 
bude pokračovat i po změně spádového obvodu.  
K. Drtilová – Eduzměna nabídla podporu pro jednání – do jednání vstoupit jako třetí strana s odborným 
pohledem (rovné příležitosti, „všechny děti jsou naše“), nabízí odborníky, kteří problémem provedou  – 
na jednání ředitelů, na jednání skupiny zastupitelů, také na školské komisi.  
N. Bilincová také zmínila důležitost tradice rodiny – rodiče přivedou dítě k zápisu na spádovou ZŠ J. 
Palacha, ale skutečně nastoupí na ZŠ Kamenná stezka. Stejně tak do školy přicházelo málo dětí 
z ubytovny na adrese Vítězná. 
V. Šnajdr zdůraznil setrvačnost 9 let – 1 školní běh. Spádovost problém neřeší – nutná komplexní práce 
s veřejností.  
D. Vepřková připomíná, že práce s rodiči je nezbytná. Práce ředitelů a zástupců je dlouhodobá, nutná k 
dodržení kontinuity.  
V Šnajdr následně sdělil, že téma bude řešit na setkání s řediteli, dále se členy zastupitelstva a 
projednáno bude s vedením města. Jednat budou tedy tři skupiny jednotlivě, následně bude sledován 
společný průnik těchto tří skupin.  
N. Bilincová podpořila nutnost jednání první skupiny – ředitelé a zástupci škol  
V. Šnajdr: druhé setkání: členové zastupitelstva (cca 5 členů) – D. Vepřková, K. Špalková. J. Treml 
D. Vepřková navrhla do této skupiny ještě J. Červenou. Členové a členky komise s návrhem souhlasili. 
Třetí setkání: vedení města – starosta, místostarostové, tajemník úřadu 
Časový horizont: 3 týdny 
Doplnění zápisu dne 7. 4. 2021, kdy byl zápis ověřován po stránce faktické: J. Červená přehodnotila 
svoji účast ve skupině zastupitelů a oznámila předsedkyni komise, že se těchto jednání nebude účastnit. 
Skupina zastupitelů je tedy tříčlenná. 
V květnu – červnu uspořádat setkání všech tří skupin dohromady.  
K. Špalková se zeptala na názor Eduzměny. K. Drtilová zdůraznila, že se bude jednat o tři různá setkání 
postupně, následně se uskuteční společné jednání.  
K. Špalková připomněla, že všechna setkání by měla mít stanovený cíl setkání 
V. Šnajdr uvedl cíl: definovat problém z pohledu skupiny a základní principy jeho řešení. 
D. Vepřková se dotázala na existenci jednotné koncepce vzdělávání. V. Šnajdr řekl. Že jednotná 
koncepce není, pokus o vytvoření byl v období Města vzdělávání, nyní ve spolupráci s Eduzměnou.  
D. Vepřková konstatovala význam Eduzměny -  důležitý pohled zvenčí.  
V Šnajdr osloví ved. odd. informatiky pana Čermáka – následně obdrží členové skupiny (3 zastupitelé) 
pozvánky na online setkání. 
2) 
K. Drtilová uvedla, že u 90% škol ORP Kutná Hora je provedeno mapování dětí, pedagogů. Zatím není 
mapování rodičů, zřizovatelů.  
Část škol má provedeno mapování potřeb dětí. Práci velmi ztěžuje současný stav – velká únava z online  
práce. Vzniká centrum regionální podpory a v něm metodická centra.  
Eduzměna se nyní zaměřuje na návrat žáků do škol. Oslovuje školy s dotazem na potřebnou podporu ve 
škole (děti si odvykly vstávat do školy…). 
Plány škol – Eduzměna podpoří i finančně priority škol. Uspořádá společné setkání ředitelů všech 



kutnohorských škol 7. -8. 6. 2021. 
Předsedkyně komise D. Vepřková navrhla zasílat zápisy školské komise ředitelům KH škol zřizovaných 
městem. Návrh byl přijat všemi hlasy. Zápisy budou posílány bezprostředně poté, co je projedná RM. 
Zodpovídá M. Nechojdomová. 
3) 
M. Nechojdomová informovala o provedení zápisů žáků do prvních tříd základních škol v letošním roce 
opět online bez přítomnosti dětí a rodičů ve škole. Možnost stejného postupu je nutné uvažovat také u 
zápisů do mateřských škol. Zápisy se uskuteční v květnu, pro jejich provedení budou rozhodující 
aktuálně platná protiepidemická opatření. Jedná se o postupy v souladu s metodickým pokynem MŠMT. 
Základní i mateřské školy plánují uspořádat v červnu setkání s nově zapsanými žáky, dětmi i jejich 
rodiči. 
4) 
V. Šnajdr sdělil, že pro rekonstrukci MŠ Trebišovská je schváleno výběrové řízení na dodavatele, 
stavební povolení, lhůta cca jeden rok na realizaci.  
D. Vepřková se dotázala na záměr:  MATEŘSKÁ ŠKOLA POHÁDKA, U Školky 340, Kutná Hora, 
příspěvková organizace, IČO: 71 19 00 91 RED IZO: 662 000 391 Přístavba multifunkčního prostoru 
nad hospodářským pavilonem MŠ   Rozpočet: 5 mil.  Realizace  2022 – 23 Záměr je uveřejněn v  
SEZNAMU PROJEKTOVÝCH ZÁMĚRŮ PRO INVESTIČNÍ INTERVENCE V SC 2.4 IROP A PRO 
INTEGROVANÉ NÁSTROJE ITI, IPRÚ A CLLD ZPRACOVANÝ PRO ÚZEMÍ MAP SO ORP 
KUTNÁ HORA  
K. Drtilová uvedla, že se nejedná o navýšení kapacity. A. Kubínová doplnila, že se jedná o prostor pro 
další aktivitu „divadlo“. V. Šnajdr žádá MŠ Pohádka o projednání s investičním odborem, zda je 
přístavba technicky možná.  
J. Červená se dotázala na počet dětí a požadavky na umístění do MŠ ze sídliště Třešňovka, předběžný 
výhled do následujících let. Dále upozornila na možnost zřízení tzv. kontejnerové MŠ – ekonomické, 
dočasná budova, lze po snížení poptávky odstranit. Uvedla příklad zhotovitele podobných staveb: 
https://www.koma-modular.cz/pro-koho/realizace-skolske 
M. Nechojdomová přislíbila doplnit počty dětí žijících v oblasti  sídliště Třešňovka. 
Počty dětí s adresou bydliště sídliště Třešňovka: . 
Počet dětí narozených od 1. 9. 2015 do 31. 8. 2016       2 děti z celk.počtu 219 dětí v K.Hoře 
Počet dětí narozených od 1. 9. 2016 do 31. 8. 2017       6 dětí z celk.počtu 215 dětí v K.Hoře 
Počet dětí narozených od 1. 9. 2017 do 31. 8. 2018       8 dětí z celk.počtu 191 dětí v K.Hoře 
Počet dětí narozených od 1. 9. 2018 do 31. 8. 2019       7 dětí z celk.počtu 180 dětí v K.Hoře 
Počet dětí narozených od 1. 9. 2019 do 31. 8. 2020     10 dětí z celk.počtu 197 dětí v K.Hoře 
  
 
Příští schůzka se uskuteční: pondělí 17. 5. 2021 od 16.30 hodin  Rytířský sál  Vlaš.dvora       
                                                                                                    Havlíčkovo náměstí 552 
                                                                   nebo od 18.30 hodin online 
  
                                                                                       
 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
Doporučení RM – seznámit se s obsahem článku na uvedeném odkazu v bodě 1. 
Zabývat se počty dětí ve věku 3 - 6 let ve městě KH v souvislosti s kapacitou MŠ ve městě. 

https://www.koma-modular.cz/pro-koho/realizace-skolske


4) Reakce rady města:        

 

Zapsala: M. Nechojdomová  
Datum: 5. 4. 2021 
Elektronicky ověřili: Mgr. Dana Vepřková dne 7. 4. 2021, Mgr. Vít Šnajdr 6. 4. 2021 
 
 
 


